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Elena Koritšánska, moderátorka: "Odborný lekár pre závislosti je u nás v každom 

krajskom meste, okrem Prešova. Klientov, ktorí prepadli alkoholu, drogám či hraniu na 

automatoch tam pritom rýchlo pribúda. Združenia, ktoré sa venujú pomoci závislým na 

problém upozorňujú opakovane." 

Róbert Latta, redaktor: "Závislí, ktorí sa chcú liečiť, to v Prešove nemajú ľahké. Chýba totiž 

odborná pomoc vo fáze, keď by človek boj so svojou závislosťou zvládal ešte v kruhu rodiny. 

Čiastočne ju nahrádza nezisková organizácia Trojlístok. Klientov im ale neustále pribúda. 

Riaditeľka Gabriela Šostáková." 

Gabriela Šostáková, riaditeľka neziskovej organizácie Trojlístok: "Máme také veľké množstvo 

klientov, že vlastne už s našou kapacitou na to ani nestačíme. Keď sme ešte v januári nemali 

tu ani jedného gamblera, dneska máme zvláštnu skupinu, v ktorej je dvanásť gamblerov." 

Róbert Latta: "Rastie im aj počet nových klientov zo sídlisk Sekčov a Šváby." 

Gabriela Šostáková: "To sú mladí ľudia, ktorí namiesto pervitínu používajú lieky na predpis. 

Toto je tak varujúci problém v Prešove." 

Róbert Latta: "Snahou preto je, aby v Prešove vznikla adiktologická ambulancia určená 

závislým." 

Gabriela Šostáková: "To znamená, aby bol odborný lekár pre závislosti, tak ako je to v iných 

krajských mestách." 

Róbert Latta: "V Trojlístku zatiaľ odbornú pomoc závislým riešia len spoluprácou s niektorými 

psychiatriami, napríklad s Marcelou Motýľovou." 

Marcela Motýľová, psychiatrička: "Určite by bolo dobré, keby sa tomu niekto venoval. 

Väčšinou tí, ktorí majú problém so závislosťou, tak potrebujú tú pomoc akútnejšie, lebo buď 

sú tam abstinenčné príznaky alebo nejaké také stavy depresívne." 

Róbert Latta: "S tým, že adiktológ Prešovu chýba súhlasí aj vedúci odboru zdravotníctva 

Prešovského kraja Július Zbyňovský. Priznáva ale, že riešenie nemá. Kraj podľa neho síce 

dáva povolenie na zriadenie ambulancií, no nemôže nútiť psychiatrov, aby sa špecializovali 

práve na tento problém." 

Július Zbyňovský, vedúci odboru zdravotníctva PSK: "Samosprávny kraj to nemá ako 

vyriešiť. Sme povinní dať rozhodnutie, ale už nemôžme ovplyvniť zameranie alebo záujem o 

takúto činnosť u odborníkov." 

Róbert Latta: "Gabriela Šostáková tvrdí, že sa nevzdávajú. Na december chystajú okrúhly 

stôl a so zástupcami samosprávy aj štátu chcú hľadať konkrétne riešenie.  

 

 


